
中国社会科学院研究生院国际能源安全研究中心 

中国社会科学院研究生院国家能源安全研究中心成立于 2007

年。研究中心旨在发挥中国社会科学院在能源行业和能源政

策研究和实证研究方面的优势，利用中国社会科学院和相关

能源企业在中外能源产业与能源政策领域的信息资源和学术

交流网络，搭建官、产、学、研互动交流和协作的知识平台，

促进中外能源研究机构与能源产业学界、政府能源监管部门和能源产业界的密切合作，推进

中国能源产业发展与能源安全的理论研究、政策研究、决策支持、知识传播与实际应用，为

国家制定能源发展战略、规划和政策以及相应的能源法规、能源标准等提供理论依据和咨询

建议。其基本目标为：建立与国际接轨的能源安全领域研究平台；建立国家能源安全的思想

库和信息库；建立中国能源安全研究型应用人才交流、培养基地。 

 

中心地址：北京市朝阳区望京中环南路 1 号    联系电话：010-64726692 

 

Center for International Energy Security Studies 

In order to strengthen the connection and cooperation among the institutions, relevant departments 

of government and energy enterprise, the Center for International Energy Security Studies was 

established in the graduate school of Chinese Academy of Social Sciences(GSCASS). 

The purpose of this center is to construct the collaboration of government, industry, institution and 

to promote the further cooperation of all relevant aspects in the field of energy security by using 

the advantages in research and the powerful network of academic exchange of CASS. It is hoped 

that this center could give some creative and effective proposals for policy making. 

Objectives of the center: 

Establishing an international platform of energy security research; 

Establishing national information and thinking bank of energy security research; 

Establishing the national center for talents exchange of energy security research. 

Address: No.1 Wangjing Zhonghuan Nanlu, Beijing, P.R.China, 100102 

Tel：010-64726692 


